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Jednatelem nově založených společností Energie Ralsko, s.r.o. a Energie
LK, s.r.o. bude Zbyněk Miklík. Krajské organizace se zaměří na
provozování obnovitelných zdrojů energie a na její distribuci.

„Obě obchodní společnosti jsme založili na konci loňského roku s hlavním cílem hledat energetické
úspory a vlastní zdroje energií. Pracovat pro kraj budou na základě příkazní smlouvy, ve které kraj
bude zadávat požadované úkoly. Jednatelem obou společností bude Zbyněk Miklík. Budu se těšit na
spolupráci,“ uvedl hejtman Martin Půta.

Liberecký kraj obdržel ve lhůtě pro podání nabídek jednu přihlášku. Jednání výběrové komise se
uskutečnilo 15. ledna letošního roku. Při výběru nejvhodnějšího kandidáta výběrová komise
prostudovala předložené materiály a posoudila dosavadní praxi uchazeče. S přihlédnutím k
osobnímu projevu uchazeče a jeho prokázaným odborným znalostem, dovednostem a
předchozí praxi se členové komise jednohlasně shodli, že uchazeč splňuje požadavky na dané
pozice.

„Vedení energetických společností Libereckého kraje vnímám osobně jako příležitost realizovat
smysluplné projekty, které mají význam v oblasti úspor finančních prostředků na energie v příštích
letech, ochrany životního prostředí výstavbou obnovitelných zdrojů energie, ale především v zajištění
energetické soběstačnosti kraje a jeho téměř stovky organizací,“ dodal Zbyněk Miklík, emeritní
krajský náměstek a nyní nově jmenovaný jednatel zmíněných společností. 

Doposud energetickou agendu a instalaci obnovitelných zdrojů energie řešily samostatně
jednotlivé odbory daného úřadu. To se nyní změnilo, krajské zastupitelstvo na konci loňského



listopadu založení obou obchodních společností schválilo.

„Náklady na energie za posledních zhruba 5 let rostou, negativně k tomu přispěla řada okolností,
jako byla koronavirová pandemie, dodnes pokračující válka na Ukrajině či energetická krize. Jen pro
srovnání – náklady na energie pro Liberecký kraj a jeho příspěvkové organizace byly v roce 2019
zhruba 133 milionů korun, vloni přesáhly částku 281 milionů, což je více než dvojnásobek. Abychom
mohli lépe kontrolovat tyto finance, založili jsme dvě obchodní společnosti zaměřené na provozování
obnovitelných zdrojů energie a na její distribuci do našich příspěvkových organizací,“ doplnil
hejtman Martin Půta. „Fotovoltaiky jsou již bez diskuze součástí naší energetické budoucnosti.
Přímá přeměna slunečního záření na elektřinu totiž šetří nemalé finanční prostředky i životní
prostředí.“ 

Společnost Energie Ralsko bude zajišťovat přípravu výstavby a samotnou výstavbu fotovoltaiky
v Ralsku na bývalém letišti Hradčany. Ve spolupráci s technickým poradcem vytvoří zadání
vypracování ekonomické studie proveditelnosti. Z této studie a z již konaných předběžných
tržních konzultací také vzejde model financování, forma investice fotovoltaické elektrárny
včetně doprovodné infrastruktury. Druhá společnost – Energie LK – bude zajišťovat instalaci
měření a monitoring spotřeby, poskytovat energetický management kraji na jednotlivých
budovách, provozovat a rozšiřovat síť dobíjecích stanic, zajišťovat centralizované nákupy
energií pro kraj a podobně.

V současné době činí roční spotřeba elektrické energie kraje včetně příspěvkových organizací 17
GWH, resp. 29 GWH včetně Krajské nemocnice Liberec a Nemocnice s poliklinikou Česká Lípa.
Na střechách krajských budov jsou k letošnímu roku instalována zařízení s výkonem 232,560
kWp. Během roku 2025 kraj počítá s další instalací a navýšením výkonu na 790,945 kWp. Do
komunitní energetiky plánuje Liberecký kraj vstoupit v roce 2029 až 2030. Fotovoltaická
elektrárna Ralsko by mohla dosáhnout výkonu 80–100 MWp, s plánovaným připojením do
soustavy 62,5 MWp.



 


